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Baschetbaliștii sibieni se antre -
nează în formație completă

SPORT

După ce sportivii americani și-au 
încheiat perioada de izolare, iar testele 
RT PCR Covid-19 ale tuturor mem-
brilor echipei au ieșit negative, stafful 
tehnic a decis să efectueze un canto -
nament centralizat la Cheile Grădiștei.
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Primăria Mediaș a finalizat cel mai modern loc de joacă din municipiul Mediaș, aflat în cartierul Vitrometan. Parcul a fost 
amenajat de către Direcția de Administrare a Domeniului Public din cadrul Primăriei Mediaș și are o suprafață totală de 
3600 de metri pătrați, compusă din aproximativ 1600 de metri pătrați acoperiți cu tartan, restul suprafeței fiind spațiu verde, 
dotat cu sistem de irigare. 

Primăria Municipiului Mediaș a organi-
zat recent o festivitate în cadrul căreia 
a fost dezvelit un panou cu noua denu-
mire a sălii de sport.
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Sala Sporturilor din Mediaș 
poartă numele baschetbalistu-
lui Octavian Șerban

MEDIAȘ
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Teatrul Național „Radu Stanca” Sibiu 
a redeschis spațiile de joc indoor

Teatrul Național „Radu Stanca” Sibiu a re-
deschis spațiile de joc indoor, cu o primă re -
prezentație a spectacolului „Steaua fără 
nume”, regia Florin Coșuleț. Programate 
inițial în aer liber, spectacolele „Steaua fără 
nume”, regia Florin Coșuleț, și „Balul”, regia 
Radu Nica, au avut loc în interior, la Fabrica 
de Cultură – Sala „Lulu”. Până în data de 4 
octombrie, Naționalul sibian va ieși la scenă 
cu 18 reprezentații ale unor spectacole apre-
ciate din repertoriu, dar și cu o nouă premieră 
– este vorba despre „Autobahn”, de Neil 
LaBute, regia Andrei și Andreea Grosu. Ală -
turi de spectacolele prezentate pe scenă, 
TNRS va continua seria difuzărilor pe Scena 
Digitală, pentru ca astfel publicul care nu este 
din Sibiu să poată avea acces la producțiile 
TNRS. 

„După succesul înregistrat de Metamorfoze 
la Fabrica de Cultură, unde publicul a fost 
încântat de întâlnirea cu actorii și actorii au 
fost încântați de întâlnirea cu publicul, iată că 
ne propunem să intrăm din nou în acea zonă 
de normalitate a spațiilor indoor, începând cu 
Sala Mare a Naționalului sibian și cu Sala 
Lulu a Fabricii de Cultură. Vă asigurăm că 
pentru toate spectacolele pe care le vom 
oferi publicului în interior vom asigura con -

dițiile impuse de lege  pentru desfășurarea în 
siguranță a acestora, în așa fel încât bucuria 
emoției teatrale trăite împreună să vă aducă 
satisfacție atât dumneavoastră, cât și acto-
rilor noștri. Vă așteptăm cu mare drag din 
nou la teatru!” Constantin Chiriac, director 
general TNRS 

Biletele pentru toate spectacolele prezen-
tate de TNRS pot fi achiziționate de pe site-
ul teatrului (www.tnrs.ro/program), din A gen -
ția Teatrală TNRS – Str. Nicolae Băl cescu, 
nr. 17 sau din rețelele partenere: Entertix.ro, 
Kompostor.ro, Bilet.ro, Eventbook.ro, Iabilet.ro, 
MyStage.ro și TomTix.ro. 

„Autobahn”, o nouă abordare,  
de această dată pe scenă 

Conceput inițial ca o mini-serie de teatru-
film, a cărei premieră a avut loc în cadrul 
ediției online FITS 2020, spectacolul „Auto-
bahn” este transpus pe scenă, live, într-un 
nou format, păstrându-și însă nealterată 
prospețimea și incisivitatea. Premiera la Sala 
Mare a spectacolului „Autobahn”, regia An-
drei și Andreea Grosu, este programată pen-
tru 25 și 26 septembrie 2020 și îi va avea în 
distribuție pe actorii Cendana Trifan, Mariana 
Mihu-Plier, Gabriela Pîrlițeanu, Horia Fe-

Dragi sibieni, 
iubesc Sibiul și consider că acesta trebuie să fie un oraș de referința pe harta 

Europei. În aceasta direcție ne putem îndrepta doar prin implicare și cooperare. 
Cu optimism și speranță am decis să candidez la funcția de primar al Sibiului, 

din partea Alianței Liberalilor și Democraților. 
Sunt Horațiu Marin și propun un salt valoric pentru orașul nostru. Mulți dintre 

dumneavoastră mă cunoașteți ca om al justiței, prin exercitarea profesiei de avo-
cat, mulți m-ați cunoscut ca om al administrației prin funcția de subprefect al 

județului Sibiu pe care am ocupat-o, mulți dintre dumneavoastră mă cunoașteți 
ca promotor al valorilor românești care mă reprezintă, mulți dintre 

dumneavoastră mă cunoașteți ca prieten devotat. 
Ca reprezentant al comunității sibiene îmi doresc să fructific potențialul de dez-

voltare al orașului prin angajarea tuturor resurselor necesare și eforturilor dedi-
cate, prin muncă de echipă și valorificarea capitalului uman extraordinar existent 

în orașul nostru. 
Sprijinul dumneavoastră mă onorează și mă responsabilizează să devin cea 

mai bună opțiune pentru un viitor primar al orașului.  
Cu deosebită considerație, 

Horațiu MARIN 
IMPLICAREA FACE DIFERENȚA! 
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dorca, Adrian Matioc, Raluca Iani, Ofelia 
Popii, Ciprian Scurtea, Marius Turdeanu, 
Viorel Rață, Adrian Neacșu, Cezara Crețu, 
Diana Văcaru Lazăr, Mihai Coman și Iustin-
ian Turcu. 

Număr limitat de spectatori pentru  
toate reprezentațiile indoor 

Toate spectacolele prezentate publicului în 
interior se vor juca în prezența unui număr 
limitat de spectatori: 80 de locuri la TNRS – 
Sala Mare, respectiv 100 de locuri la Fabrica 
de Cultură – Sala „Lulu”. Pentru siguranța 
tuturor, vor fi create culoare separate de ac-

ces și ieșire pentru public, iar plasarea în 
sală se va face cu respectarea distanțării fi -
zice. Accesul la spectacole se va face în ora 
de dinaintea orei anunțate de începere a e -
ve nimentului. De asemenea, accesul va fi 
permis, în urma triajului epidemiologic efec-
tuat la intrarea în spațiul de joc, doar specta-
torilor care vor purta corespunzător masca 
de protecție. Toate spațiile TNRS sunt dotate 
încă din luna martie cu dispozitive cu soluție 
dezinfectantă pentru mâini. Suprafețele cu 
care publicul va intra în contact vor fi dezin-
fectate înainte și după fiecare reprezentație.

PROGRAMUL ACTUALIZAT AL SPECTACOLELOR TNRS DIN PE-
RIOADA SEPTEMBRIE – OCTOMBRIE 2020 

• „Iubire cu năbădăi”, de Marc Camoletti (Regia Șerban Puiu, 17, 18, 19 și 20 septem-
brie, ora 19:00, Fabrica de Cultură – Sala Lulu, Strada Triajului 1-3, Preț bilet: 30 lei, 25 
lei) 

• „Autobahn”, de Neil LaBute – PREMIERĂ (Regia Andrei și Andreea Grosu, 25 și 26 
septembrie, ora 19:00, TNRS – Sala Mare, Bvd. Corneliu Coposu, nr.2, Preț bilet: 30 lei, 
25 lei) 

• „Sunt o babă comunistă”, după Dan Lungu (Regia Mariana Mihu-Plier, 27 septembrie, 
ora 19:00, Fabrica de Cultură – Sala Lulu, Strada Triajului 1-3, Preț bilet: 30 lei, 25 lei) 

• „Live”, de Thomas Perle (Regia Bobi Pricop, 30 septembrie, 1, 2 octombrie 2020, ora 
19:00, TNRS – Sala Mare, Bvd. Corneliu Coposu, nr. 2, Spectacol în limba germană, cu 
subtitrare în limba română, Preț bilet: 30 lei, 25 lei) 

• „Îmi place cum miroși”, după Neil Simon (Regia Șerban Puiu, 30 septembrie, 1 și 2 
octombrie, ora 19:00, Fabrica de Cultură – Sala Lulu, Strada Triajului 1-3, Preț bilet: 30 
lei, 25 lei) 

• „Felii”, de Lia Bugnar, cu Ofelia Popii (3 și 4 octombrie, ora 19:00, TNRS – Sala Mare, 
Bvd. Corneliu Coposu, nr.2, Preț bilet: 30 lei, 25 lei)
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Sala Sporturilor din Mediaș 
poartă numele baschetbalistului 
Octavian Șerban

Primăria Mediaș a finalizat cel mai modern 
loc de joacă din municipiul Mediaș, aflat în 
cartierul Vitrometan. Parcul a fost amenajat 
de către Direcția de Administrare a Domeni-
ului Public din cadrul Primăriei Mediaș și are 
o suprafață totală de 3600 de metri pătrați, 
compusă din aproximativ 1600 de metri pă -
trați acoperiți cu tartan, restul suprafeței fiind 
spațiu verde, dotat cu sistem de irigare.  

Noul loc de joacă a fost complet reabilitat, 
modernizat și dotat cu aparatură nouă de 
joacă, dar și de fitness. Noutățile absolute pe 
care le aduce acest spațiu de joacă sunt o 
pistă de alergare, o tiroliană în lungime de 25 
de metri, o alee terapeutică, dar și un balan-

soar și un aparat de fitness pentru persoane 
cu dizabilități. 

„După o muncă în echipă de câteva luni, 
putem să spunem astăzi că lucrările la locul 
de joacă din cartierul Vitrometan sunt final-
izate. Nu pot decât să le mulțumesc colegilor 
mei de la Direcția de Administrare a Dome-
niului Public pentru implicare și să-i asigur pe 
medieșenii care locuiesc în alte zone ale ora -
șului că locuri de joacă așa cum este acesta 
vom amenaja peste tot în oraș. Consider că 
astfel de investiții sunt extrem de importante 
pentru generațiile care vin și aici mă refer în 
principal la copiii noștri.“, a declarat primarul 
municipiului Mediaș, domnul Gheorghe Roman. 

Administrația publică locală este preo cupa -
tă în permanență de îmbunătățirea acestui 
domeniu, dovadă fiind continua modernizare 
a locurilor de joacă deja existente în mu-
nicipiu. Astfel, în urma permanentelor întâlniri 
cu cetățenii, care au avut loc de-a lungul a -
nilor în toate cartierele municipiului, precum 
și în satul aparținător Ighișu Nou, a reieșit ne -
voia de modernizare sau de transformare a 
unora dintre spațiile de joacă deja existente 
în cartierele orașului situat pe Târnava Mare. 

Investiția în copiii din Mediaș înseamnă 
pentru edilii municipiului investiția într-un vi-
itor mai bun, astfel încât au fost alocate în ul-
timii ani fonduri pentru reamenajarea locurilor 

de joacă, constând în lucrări de turnare plat -
formă de beton armat, aplicare covor tartan 
sau dale de cauciuc, montat echipamen te de 
joacă și fitness.  

De aceste investiții au beneficiat locurile de 
joacă situate în urmă toarele locații: str. Geor -
ge Coșbuc, str. După Zid, str. Sinaia (blocuri 
ANL), str. 1 Decembrie nr. 34, dar și cel mai 
recent inaugurat, situat pe str. Sebeșului. De 
asemenea, în ultimii patru ani au fost înlo -
cuite și montate echipamente de joacă noi în 
Parcul Greweln, precum și în locurile de 
joacă de pe străzile După Zid, Sebeșului, 
George Topârceanu, Dealul Furcilor.

Sala Sporturilor din cartierul Vitrometan 
poartă oficial numele profesorului - antrenor 
Octavian Șerban. Primăria Municipiului 
Mediaș a organizat recent o festivitate în 
cadrul căreia a fost dezvelit un panou cu 
noua denumire a sălii de sport. De aseme-
nea, în fața clădirii a fost amplasată și o placă 
cu informații despre activitatea lui Octavian 
Șerban, antrenorul emerit care a scris pagini 
de istorie pentru baschetul medieșean și 
național. 

„Această decizie a Primăriei municipiului 
Mediaș este un semn de apreciere și recu -
noștință a reputatului om de sport medie -
șean, pentru bogata și îndelungata sa carieră 
precum și pentru rolul important pe care l-a 
avut în viața sportivă a orașului nostru, în ul-
timele decenii.”, transmit reprezentanții Pri -
mă riei Municipiului Mediaș. 

La ceremonie, Octavian Șerban a avut 
alături, atât foști colegi, cât și foști jucători. 
De numele domniei sale se leagă singura 

participare a unei echipe naționale a Româ -
niei la un campionat mondial de baschet și, 
ca antrenor la loturile naționale de juniori, 
tineret și seniori, obținerea de medalii la cam-
pionatele Balcanice, Cupa Prietenia și locul 
IV la Campionatul European din Olanda, re-
spectiv, în 1990, calificarea la Campionatele 
Mondiale de Tineret din Canada unde echipa 
a ocupat locul V mondial – cea mai mare 
performanță obținută de o echipă de baschet 
din România. În calitate de antrenor, a pro-
movat peste 55 de jucători din Mediaș la lo-
turile naționale ale României și a fost inclus 
în Galeria Le gendelor Baschetului Româ-
nesc, obținând următoarele distincții: Ordinul 
„Meritul pentru Învățământ“ în grad de „Co-
mandor“, acordat de președintele României 
în 2004 și antrenor emerit la baschet. În luna 
februarie a acestui an, Consiliul Local al Mu-
nicipiului Mediaș i-a conferit titlul de Cetățean 
de Onoare al Municipiului Mediaș.

Mediașul se încadrează în 
scenariul verde, astfel că toți 
elevii au revenit la școală

În Municipiul Mediaș rata de incidență la 1.000 locuitori 
este de 0,26, astfel că orașul de pe Târnava Mare se 
încadrează în scenariul verde. În acest sens, toți elevii 
medieșeni au revenit la școală. 

În vacanța de vară au fost dezinfectate toate 
unitățile de învățământ, au fost montate doza-
toare cu dezinfectant la intrări, pe coridoare și 
în sălile de clasă.  

Primăria Municipiului Me diaș va asigura, zil-
nic, școlilor câte o pen tru fiecare elev, profesor 

și personal auxiliar.  
De asemenea, Administrația locală medie -

șeană va oferi și dezinfectantul necesar pen-
tru suprafețe și pardoseli, coșuri de gunoi 
speciale pentru fiecare clasă, precum și e -
chipamentul persoanei care va face triajul.

La Mediaș s-a inaugurat cel mai  
modern loc de joacă din județul Sibiu
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ADR Centru va coordona finanțarea proiectelor locale de 
infrastructură cu valori între 10 și 75 de milioane euro

Prin Ordonanța de Urgență nr 155/2020, adoptată la în-
ceputul acestei luni, Ministerul Fondurilor Europene va 
lansa și coordona, pe baza unor acorduri de parteneriat cu 
Agențiile pentru Dezvoltare Regională, un nou apel de 
proiecte de infrastructură, în perioada 01 octombrie 2020 – 
28 februarie 2021.

Se vor putea depune cereri de finanțare 
pentru îmbunătățirea mobilității urbane, pen-
tru regenerarea spațiilor publice din orașe, 
pentru turism și cultură, ecologizare platfor -
me industriale, reabilitare/modernizare clădiri 
publice, eficientizare energetică, moderni za -

re campusuri școlare pentru învăță mânt dual 
și colegii centenare, reabilitare sau extindere 
sisteme centralizate de producere și distri -
buție a energiei termice. Valoarea unui astfel 
de proiect pregătit de adminis trația pu blică 
locală sau județeană trebuie să se încadreze 

Mihai Vandor este născut la 18 iunie 1973. Este absolvent al 
Liceului Automecanica Mediaș și a urmat cursurile Colegiului 

Tehnic Postliceal Automecanica, profil Proiectant în Construcții 
de Mașini, iar în prezent este angajat la Transgaz ca operator. În 
paralel deține și administrează o afacere de familie în domeniul 

agriculturii și creșterii animalelor. 
 

De aproape 30 de ani ne zbatem pentru condiții mai bune de viata 
aici, acasă, în Blăjelul nostru, pe străzile căruia am copilărit, pe 

hotarele căruia am muncit. De aproape 30 de ani ne străduim să 
construim o comună în care drepturile fiecăruia dintre noi să fie re-

spectate, o comunitate în care sa ne simțim în siguranță, o comuni-
tate în care fiecare, muncind cinstit, își poate asigura bunăstarea. O 
dată la 4 ani votăm în fruntea comunei primarul și consilierii, oameni 

care să ne reprezinte, să ia decizii importante în numele nostru, să 
aprobe hotărâri de consiliu pentru toți, să adopte strategii de dez-
voltare a comunei și să asigure implementarea lor, să determine 

bugetul comunei și să-l administreze cu chibzuință și în folosul tu-
turor. Comunitatea noastră a ajuns să sufere din cauza decalajului 

enorm dintre cei aleși să ne reprezinte și cetățeni, din cauza unei 
acute lipse de încredere care își are originea din percepția limitată a 

lucrurilor la mai multe nivele, o administrație care în loc să rezolve 
problemele cetățeanului pune și mai multe obstacole datorită 

incompetenței, favoritismului și așa mai departe. Într-o oarecare 
măsură, cei aleși în fruntea administrației locale au subminat dez-
voltarea și bunul mers al lucrurilor în comuna noastră. Efectele le 

resimțim cu toții. Inacțiunea consiliului local în frunte cu primarul de 
drept în cauze și situații de interes general, opacitatea modului de 

administrare a resurselor comunei, subordonarea instituțiilor din co-
muna în mod special voinței unui singur om, minciuna, manipularea, 

șantajul și intimidările, toate aceste instrumente specifice 
administrației cu care ne-am confruntat până în prezent 

demonstrează degradarea și îndepărtarea de la principiile ce duc la 
un ambient de încredere, bunăstare și solidaritate. Comuna Blăjel 
înregistrează o rată ridicată de depopulare. Pierderea încrederii în 

reprezentanții administrației locale, incertitudinea unei dezvoltări 
continue și constante, alune carea vertiginoasa spre autoritarism, 

sunt factori care au determinat și care au dus la situația demografica 
din ziua de azi. Diminuarea potențialului uman reduce semnificativ 
capacitatea de dezvoltare, de a oferi o bună educație copiilor, de a 

oferi bune servicii și bune condiții de viață.  
Viziunea primarului Mihai Vandor și a echipei sale de consilieri 

presupune soluții concrete care vor duce la rezultate și progres în 
toate domeniile de dezvoltare a comunei Blăjel și a satelor 

aparținătoare, Păucea și Romanești. Viziunea noastră este să 
obținem progres pe termen scurt, mediu și lung în toate domeniile 

cheie: infrastructura, agricultura și zootehnie, sport, educație și cul-
tura, sănătate și economie. Cu mare hotărâre și încredere, pregătit 
să pun în slujba locuitorilor comunei capacitatea mea de sacrificiu, 

de muncă, cinstea, modestia și credința pe care am învățat-o în fam-
ilie de la părinți, vă invit să vă alăturați echipei PMP, să îmi acordați 

votul pentru funcția de primar, echipei mele pentru consiliul local 
Blăjel, cu garanția că vom rămâne mereu alături de locuitorii co-

munei, cu responsabilitate, conștient de faptul că dezvoltarea unei 
comunități nu depinde doar de anumite cunoștințe de management, 

strategii de creștere ci și de calitatea umană, de modul în care 
reprezentanții unei comunități aleg sa comunice cu cetățenii și să îi 

implice în luarea deciziilor  
pentru binele comunității din care fac parte.  

Dumnezeu să ne ajute!

între 10 și 75 milioane euro, fără TVA. 
Concret, România va obține suplimentar 

de la bugetul Uniunii Europene – prin inter-
mediul instrumentului “Next Generation EU” 
– o sumă de aproximativ 30,4 miliarde euro 
(sub formă de granturi peste 13,7 miliarde 
euro și sub formă de împrumuturi peste 16,6 
miliarde euro), care vor putea fi utilizați pen-
tru pregătirea de proiecte pe baza acestui 
document strategic care are trei piloni: primul 
legat de investiții, în condițiile respectării po -
liticii de ”green-deal”, un al doilea pilon legat 
de digitizare și digitalizare, cel de-al treilea 
pilon fiind legat de cercetare – dezvoltare – 
inovare. OUG 155/2020 stabilește exact ca -
drul în care vor fi alocate fondurile pentru 
pre gătirea de proiecte de către administrația 
publică, în același sistem ca și OUG 88/2020, 
care asigură sprijinul financiar pentru pre gă -
tirea portofoliului de proiecte în do menii stra -
tegice considerate prioritare pentru perioada 
de programare 2021-2027. Ca și în cazul 
OUG 88/2020 și în acest caz cererile de 
finanțare vor obține resurse nerambur sa bile 
prin Programul Operațional Asistență tehnică 
2014-2020 (POAT 2014-2020) și Programul 
Operațional Infras truc tură Mare 2014-2020 

(POIM). 
„Prin acest program, se urmărește amelio-

rarea stării economice și creșterea capacității 
de reziliență a României, adică a capacității 
de a face față schimbărilor acestora impre-
vizibile în pregătirea și implementarea de 
proiecte, posibil afectate de criza globală 
cum este cea de acum. Proiectele publice 
aferente domeniilor de investiții care se fi -
nanțează în cadrul PNRR trebuie să fie 
proiecte mature, cu un grad avansat de ela -
borare a documentațiilor tehnico-economice, 
având angajamente ferme din partea benefi-
ciarilor finali de încheiere a contractelor de 
achiziție publică sau a contractelor sectori-
ale, după caz, până la sfârșitul anului 2022, 
pentru minim 70% din valoarea alocată sub 
formă de grant, respectiv la sfârșitul anului 
2023, pentru restul valorii alocate sub formă 
de grant. Ne așteptăm ca noul apel de pro -
iecte să aibă un impact semnificativ pentru 
dezvoltarea economică la nivelul Regiunii 
Centru și la nivelul autorităților locale, ținând 
cont și de Strategia Națională pentru Dez-
voltare Durabilă a României până în anul 
2030.”, a declarant Simion Crețu – directorul 
general ADR Centru. 

Publicat de SEN-TEN MEDIA SRL-D la comanda PARTIDUL MIȘCAREA POPULARĂ-ORGANIZAȚIA JUDEȚEANĂ SIBIU, COD AEP 21200020, Tiraj: 20.000 exemplare
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Pompierii militari sibieni s-au 
alăturat Campaniei Naționale 
„Salvatorii Donează pentru Viață“

Fără donatori de sânge, mulți bolnavi nu ar 
mai fi în viață astăzi – spun specialiștii din 
centrele de transfuzie. Deocamdată, nu s-a 
descoperit un înlocuitor al sângelui, așa că 
donarea este singura soluție pentru bolnavii 
de cancer, cei care trec prin intervenții chirur-
gicale, cei care suferă de deficit de tombocite 
sau alte afecțiuni. Astfel, pompierii sibieni au 
spus „DA!” Campaniei naționale „SALVATO -
RII DONEAZĂ PENTRU VIAȚĂ“, campanie 
inițiată de către Inspectoratul General pentru 
Situații de Urgență în colaborare cu Institutul 
Național de Hematologie Transfuzională. 

„Sunt donator din 2011. Mă bucur că pot fi 
erou și în timpul liber, că pot participa la cam-
pania națională a donării de sânge, organi -
za tă cu ocazia Zilei Pompierilor din Româ nia. 
Îndemn pe toată lumea să doneze sânge, 
deoarece este mare nevoie. Fiecare picătură 
de sânge contează!”, a transmis Lucian 

Călu țiu, plutonier adjuntant în cadrul ISU 
Sibiu. 

35 de pompieri sibieni s-au mobilizat în pe-
rioada 07-11 septembrie și au donat sânge 
la Centrul de Transfuzii. Inspectoratul pentru 
Situații de Urgență "Cpt. Dumitru Croitoru" al 
județului Sibiu îndeamnă cetățenii să se 
alăture salvatorilor care donează pentru viață. 

„Pompierii militari sibieni s-au alăturat cam-
paniei naționale „Salvatorii donează pentru 
viață”, campanie organizată în contextul 
„Zilei Pompierilor din România“, sărbătorită 
anual în 13 septembrie. Astfel, pe perioada 
campaniei, 35 de salvatorii sibieni s-au mo-
bilizat, în semn de solidaritate pentru cei care 
sunt în suferință și au nevoie de ajutorul nos-
tru, manifestându-și prețuirea și grija față de 
viața semenilor.”, a spus Alina Voina, pur -
tătorul de cuvânt al ISU Sibiu.

Drumurile județene sunt o prioritate pentru 
Consiliul Județean Sibiu. În aceste zile se 
lucrează la ruta de ocolire provizorie a podu-
lui peste pârâul Seviș. În urmă cu câteva zile 
a început demolarea podului actual urmân -
du-se a se construi un nou pod cu trotuar pe 
ambele sensuri de mers. Devierea se va re-
aliza  în partea dreaptă a drumului județean 
DJ 106 C pe sensul de mers către Cisnădie, 
pe lângă pista de biciclete exis tentă. Inves -
tiția este realizată din fonduri de la bugetul 
local al județului Sibiu și are în vedere flu-
idizarea traficului pe DJ 106 C, Sibiu – 
Cisnădie. 

„Este un proiect de infrastructură rutieră 
foarte important pentru Consiliul Județean 
Sibiu și mai ales pentru conducătorii auto 
care se întâlnesc zi de zi cu aglomerația de 
mașini din aceea zonă, de aceea, fac apel la 
locuitorii cartierului Arhitecților să aibă răb -

dare și înțelegere. La întocmirea planului de 
management de trafic am luat în calcul cele 
mai viabile soluții pentru ca traficul să se des -
fășoare în condiții optime pe perioada lucră -
rilor. În scurt timp ne vom bucura de un drum 
modern!”, a declarat președinta Consiliului 
Județean Sibiu, Daniela Cîmpean. 

Reprezentanții Consiliul Județean Sibiu îm -
preună cu reprezentanții constructorului au 
întocmit un plan de management al traficului 
în zonă pentru a identifica cele mai bune so -
luții, ca circulația rutieră de pe acest tronson 
să se poată desfășura în condiții normale. 

Astfel, pe perioada lucrărilor de execuție, 
circulația rutieră de pe tronsonul de drum din-
tre ieșirea din municipiul Sibiu și până la po dul 
peste pârâul Seviș nu se va închide. A  cesta se 
va desfășura alternativ pe o bandă de circu -
lație cu ajutorul piloților de trafic precum și prin 
amplasarea de indicatoare specifice.

Doar 280 de unități de învățământ fac 
parte din scenariul verde, fiind pregătite 
pentru întâmpinarea elevilor

În cadrul Ședinței Comite-
tului Județean pentru 
Situații de Urgență s-a 
prezentat situația 
epidemiologică la nivelul 
județului Sibiu de către 
Direcția de Sănătate Publică 
Sibiu, iar Inspectoratul 
Școlar Județean a prezentat 
situația privind scenariile 
pentru fiecare instituție de 
învățământ pentru începutul 
de an școlar 2020-2021.

Unităţile de învățământ au reluat cursurile 
şcolare în funcţie de următoarele scenarii de 
funcţionare: 

·Scenariul verde – 280 unități de învăță -
mânt – 86,6%, care constă în participarea 
zilnică a tuturor preşcolarilor şi elevilor, cu re-
spectarea şi aplicarea tuturor normelor de 
protecţie. 

·Scenariul galben – 43 unități de învăță -
mânt – 9,9% (14 unități de învățământ da -
torită ratei de incidență situată între 1 și 3 în 
UAT-urile Alma, Șeica Mare, Cristian, Po -
placa, Jina, Miercurea Sibiului și Loamneș, 
iar 29 de unități de învățământ din UAT verzi 
din cauza lipsei de spațiu) Acest scenariu 
presupune participarea zilnică a tuturor 
preşcolarilor şi elevilor din învăţământul pri-

mar, a elevilor din clasele a VIII-a şi a XII-a, 
cu respectarea şi aplicarea tuturor normelor 
de protecţie şi revenirea parţială (prin rotaţie 
de 1-2 săptămâni) a elevilor din celelalte 
clase de gimnaziu şi liceu, cu respectarea şi 
aplicarea tuturor normelor de protecţie. 

·Scenariu roșu - 12 unități de învățământ 
– 3,5% (9 unități de învățământ datorită ratei 
de incidență peste 3 în UAT-urile Ludoș, 
Slimnic și Arpașu de Jos, 3 unități până la 

sfârșitul lunii septembrie deoarece lucrările 
existente nu s-au finalizat – Liceul Teoretic 
”C. Noica” Sibiu, Liceul Teologic Baptist ”Be-
tania” Sibiu și Colegiul Tehnic ”Cibinium” 
Sibiu). În acest caz, toți preșcolarii și elevii 
vor participa la activităţi/lecţii online. 

„Începerea anului școlar, a fost mereu un 
eveniment important din viața noastră a tu-
turor, fie că suntem elevi, părinți, profesori 
sau autorități. Contextul pandemiei ne pune 

pe toți în situații dificile, cu atât mai mult 
acum când este vorba de copii. Sănătatea 
lor, educația, precum și dezvoltarea lor în 
condiții cât mai bune reprezintă o preocupare 
majoră pentru noi toți. Doar acționând re-
sponsabil, fiecare dintre noi: autorități, părinți 
și profesori, le putem oferi copiilor noștri un 
an școlar cât mai aproape de normal și în 
siguranță!“ transmite Prefectul județului 
Sibiu, Mircea Crețu.

Lucrările au început intens pe 
DJ 106 C Sibiu – Cisnădie
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Ecografia cardiacă sau ecocardiografia este o metodă imagistică performanța de 
investigație a inimii, care prin intermediul ultrasunetelor poate vizualiza cordul oferind 
astfel medicului informații foarte utile. Cu ajutorul ei se studiază anatomia inimii ( atriul 

stâng și drept, ventriculul stâng și drept), valvele cardiace (valva mitrală, tricuspida, aor-
tica și pulmonară) și marile vase (vena cava inferioară, aorta și artera pulmonară). 

Ecografia cardiacă studiază și funcția acestor structuri, fiind utilă în special în studiul 
funcției valvelor, precum și în aprecierea funcției inimii, în mod particular a funcției sisto-

lice și diastolice a ventriculului stâng. Utilizând ecografia Doppler se poate măsura 
viteza fluxului sangvin într-un punct ales, metodă care permite diagnosticul și 
aprecierea severității insuficienței și stenozei unei valve. Pacientul căruia i se 

efectuează investigaţia nu necesită nici o pregătire prealabilă pentru efectuarea acestei 
proceduri. Aceste caracteristici au impus ecocardiografia ca fiind cea mai utilizată 

metodă imagistica de investigare a cordului, prezentând avantaje față de alte metode 
(tomografia cardiacă, scintigrafia cardiacă, cateterismul cardiac). Principalele avantaje 

sunt constituite de costuri mai reduse și de lipsa iradierii, ceea ce o face metoda 
imagistică  ideala pentru monitorizarea evoluției pacienților cu afecțiuni cardiace.  

Informațiile oferite de aceasta sunt complementare si suplimentare consultului cardio-
logic și electrocardiografiei. Datorită informațiilor atât de importante oferite, și datorită 

simplității efectuării acesteia, ecografia cardiacă a devenit o metodă de rutină în investi-
garea pacienților care se adresează unui consult cardiologic. Astfel, ecocardiografia 
este recomandată oricărui pacient cardiac sau oricărui pacient care are unul sau mai 
multe simtome cardiace, pentru stabilirea cauzei durerii cardiace, a tulburărilor de ritm 
(palpitaţii), a fenomenelor de insuficienţă cardiacă sau pentru stabilirea anomaliilor car-
diace congenitale atât la copii, cât şi la adulţi. Informațiile oferite pot fi utile și în diag-
nosticarea precoce a unor boli cardiace, chiar înainte de apariția vreunui simptom. Un 
astfel de ecocardiograf de ultima generație există în cadrul Clinicii Proctoven, unde vă 

așteptăm doar cu programare în prealabil. Ca și noutate, am achizitionat două noi 
aparate de ultima generație, noi, un holter pentru monitorizarea tensiunii arteriale și un 

holter pentru monitorizarea EKG. Ambele aparate se atașează pacientului  
monitorizând parametrii respectivi pe 24 de ore. 

Dr. Minodora Teodoru 
Medic primar cardiolog 

Doctor în științe medicale 
Clinica Proctoven 
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Echipa #CatalinStanciu, proiecte și viziune 
pentru dezvoltarea muncipiului Sibiu

Cătălin Stanciu, Președintele 
Organizației Municipale PSD Sibiu, can-
didat pentru funcția de primar al mu-
nicipiului Sibiu: 

„Am pornit la drum cu o echipă puternică, 
di namică, formată din oameni devotați și 
dedicați profesiei lor. Pentru noi toți Sibiul în -
seamnă ACASĂ. Un oraș boem, istoric și 
multicultural. Iar sibienii sunt oameni extra-
ordinari, gospodari și primitori. Ei merită mai 
mult, tocmai de aceea toate proiectele noas-
tre se adresează oamenilor și vizează creș -
terea calității vieții urbane în municipiul Sibiu 
și în zona metropolitană. Acesta este motivul 
pentru care atenția noastră va fi îndreptată 
asupra Sănătății, Educației, Mobilității, Dez -
voltării Urbane și a Dezvoltării Mediului de 
Afaceri, iar proiectele propuse sunt priorități 
absolute pentru echipa noastră.  

Împreună formăm echipa #CatalinStanciu 
și suntem pregătiți să ne punem profesiona -
lismul, priceperea și experiența în folosul 
comunității din care facem parte.” 

Sănătatea sibienilor  
are prioritate 

Pentru noi, sănătatea sibienilor reprezintă 
o prioritate absolută în contextul dezvoltării 
economice a orașului și a viitoarei zone met-
ropolitane. Asfel, proiectul nostru major este 
construirea unui spital municipal cu unitate 
de primiri urgențe, pe un teren al Primăriei. 
Prin crearea acestei noi infrastructuri spita -
licești dorim să creștem accesibilitatea po -
pulației la servicii medicale de calitate și să 
îmbunătățim substanțial confortul pacie nților. 
De asemenea ne propunem suplimentarea 
numărului de centre de permanență la ni ve -
lul municipiului Sibiu pentru o mai bună aco -
pe rire a nevoilor de servicii de urgență de 
mică complexitate și care nu necesită în mod 
o bligatoriu prezentarea în unitatea de primiri 
urgențe a spitalului. Completarea rețelei ex-
istente de cabinete medicale, prin înființarea 
de noi cabinete în cadrul tuturor creșelor, 
grădinițelor, școlilor și liceelor din municipiul 
Sibiu este o altă prioritate pentru noi.   

Educația stă la baza oricărei  
societăți civilizate 

Proiectele noastre pentru educație vizează 
îmbunătățirea infrastructurii educaționale în 
municipiul Sibiu, astfel încât actul edu cațio -
nal să fie pentru elevi un motiv de bucurie și 
satisfacție, nicidecum unul de disconfort.  Re-
abilitarea completă a tuturor unităților de în -
vățământ și dotarea corespunzătoare a in -
frastructurii existente, construirea de noi 
creșe și grădinițe, amenajarea de cantine 
pentru fiecare unitate de învățământ școlară 
și preșcolară, dezvoltarea unei rețele de 
transport școlar, utilizând infrastructura so -
cietății Tursib SA, sunt prioritare pentru noi. 

Mobilitatea este vitală  
pentru sibieni 

Tocmai de aceea prioritățile noastre în 
ceea ce privește ă constau în dezvoltarea 
societății SC Tursib SA, astfel încât aceasta 
să devină un operator de transport urban și 
metropolitan, amenajarea unor terminale la 
periferia orașului și realizarea sistemelor in-
termodale pentru conectarea transportului 
urban cu cel metropolitan, amenajarea și 
adaptarea terminalelor de transport public în 
comun pentru sistemul park&ride, amena-
jarea de stații de încărcare pentru vehiculele 
electrice, precum și construirea de parcări 
modulare etajate în imediata vecinătate a 
centrului istoric și în zonele rezidențiale a -
glomerate. 

Dezvoltarea urbană  
a devenit o necesitate 

Municipiul Sibiu are nevoie de o strategie 
coerentă în domeniul dezvoltării urbane. 
Această strategie vizează, pe de-o parte, 
protecția monumentelor și a clădirilor istorice, 
dar și îmbunătățirea condițiilor de locuit pen-
tru cetățeni. În acest sens, SC Urbana SA va 
depăși stadiul de simplu administrator al unui 
fond locativ sau al unor spații comerciale și 
va deveni un dezvoltator imobiliar de interes 
public, adică va construi și va păstra în patri-
moniul propriu locuințe destinate familiilor și 

tinerilor, oferindu-le acestora chirii accesibile.  
De asemenea ne propunem înființarea 

unui departament specializat în cadrul Pri -
mă riei Sibiu.  

Specialiștii din cadrul acestui departament 
vor elabora un cadru de sprijin și vor ajuta 
proprietarii la întocmirea completă a do cu -
men tației (avize și autorizații) necesare în 
vederea efectuării lucrărilor de reabilitare, 
precum și pentru identificarea soluțiilor de 
finanțare a acestor lucrări. Acest departa-
ment va sprijini și asociațiile de proprietari 
din întreg municipiul Sibiu în vederea în-
tocmirii proiectelor și documentațiilor nece-
sare anve lopării termice a blocurilor.  

Sibiul are nevoie  
de reconversie industrială 

Reconversia și dezvoltarea sitului industrial  
este un alt proiect major cu care venim în 
fața sibienilor. Ne ropunem achiziționarea în-
tregii suprafețe a acestei platforme, care va 
intra în patrimoniul Primăriei, și implemen -
tarea în această locație a unui proiect inte-
grat, cu următoarele componente: incubator 
de afaceri, parcare supraterană (amenajată 
în clă di rea fostei unități de producție unelte 
pne u matice, clădire dotată cu lift industrial), 
parcare pentru autocare, muzeu al industriei 
sibiene, pavilion pentru evenimente culturale 
și Zonă HoReCa și spații verzi.

Comandat de Partidul Social Democrat din România – Organizația Județeană Sibiu. Publicat de SEN-TEN MEDIA SRL-D, CMF 21200019. Traj: 20000 exemplare.
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Șerban Suciu, președintele Consiliului Județean al Elevilor: 

O decizie unitară, de la centru, nu este 
viabilă pentru toate școlile din țară

În urma discuțiilor purtate cu elevii 
care sunt principalele probleme cu care 
se confrunta aceștia și dacă prin inter-
mediul Consiliului Județean al Elevilor 
acestea au fost rezolvate? 

Principalele probleme pe care noi, repre -
zentanții elevilor, le-am sesizat la început de 
mandat s-au rotit în jurul a două subiecte 
pentru care este destul de greu să faci ceva. 
Burse și transport. Pe partea de burse, am în-
ceput un demers propriu „Unde-SBursele?“, 
în care am realizat o analiză a modului în 
care se acordă burse la nivelul județului 
Sibiu. Analiza poate fi verificată aici: bit.ly/ 
burse-Sibiu. Ulterior, identificând unitățile ad-
ministrativ teritoriale care acordă burse într-
un mod defectuos, am început să purtăm 
conversații cu primarii și să le trimitem a -
drese, prin care le solicitam să acorde burse 
elevilor în mod corespunzător, defalcat pe 
cele patru categorii reglementate: de merit, 
de performanță, de studiu și sociale. La mo-
mentul actual, există cinci primării, care nu 

ne răspund la adrese și la cereri: Copșa 
Mică, Alțîna, Jina, Vurpăr și Hoghilag. 

Legat de transportul elevilor, am avut o 
amplă mișcare pentru respingerea OUG 
51/2019, ordonanța de urgență care afecta 
transportul elevilor. Am purtat conversații cu 
Consiliul Județean Sibiu, am explicat și re-
explicat faptul că legislația noastră nu este 
acordată la legislația europeană. Regula-
mentul (CE) 1370/2007 prevede ca între CJ 
și operatorii de transport să se încheie con-
tracte de serviciu public, dar Consiliile Ju -
dețene din țară încă fac licitații. Este o 
problemă destul de mare, deoarece în cadrul 
CSP-urilor s-ar putea primi gratuitate pentru 
diverse categorii de vârstă, printre care și 
elevii, pentru transportul intrajudețean. 

Din punctul de vedere al elevilor și al 
părinților acestora pe care Consiliul 
Județean al Elevilor Sibiu ar trebui să 
înceapă școala în format fizic în 14 sep-
tembrie? Foarte multă lume vrea să meargă la școa -

lă fizic, este și firesc. Nu sunt de acord nici 
cu amânarea începerii anului școlar. Situația 
este una extrem de delicată. O o pinie din 
spațiul public care mie mi-a plăcut a fost cea 
a descentralizării totale. Fiecare unitate de 
învățământ începe când e pre gătită. Părerea 
mea este că o decizie unitară, de la centru, 
nu este viabilă pentru toate școlile din țară. 
Cred că suntem toți conștienți de diferențele 
urban-rural. 

Care a fost feedbackul din partea 
elevilor, al părinților, al profesorilor după 
„confruntarea“ dintre candidații la 
Primăria Municipiului Sibiu? 

Elevii care ne-au scris au fost foarte în -
cântați de faptul că i-au auzit vorbind. I-au 
cunoscut pe candidați și au văzut ce planuri 
au pe domeniul pe care îi interesează cel mai 
mult, educația. Cred că părinții și profesorii 
au fost plăcut surprinși. Tinerii sunt încă o 
forță, o forță în care toți ar trebui să credem. 

A fost greu să îi convingeți să participe 
și vă așteptați să îi aveți pe toți aspiranții 
la fotoliul de primar în curtea Colegiului 
Național "Octavian Goga" răspunzând la 
întrebările voastre? 

Nu, nu ne-am așteptat nicio clipă să fie toți 
candidații prezenți, bineînțeles, cu excepția 
domnului Ioan Axente. Cumva, cred că pre -
zența lor a fost justificată, Sibiul avea nevoie 
de dezbatere, de cunoaștere. Ne-am săturat 
cu toții de afișe și video-uri de campanie. Mă 
bucur mult că au venit, a fost o surpriză plă -
cută, cred că a fost cu câștig pentru ambele 
părți. A fost, într-adevăr, mai greu să îi con -
vingem pe unii, decât pe alții. Rezultatul a 
fost unul bun datorită tuturor părților implicate 
și sper ca dezbaterea, care a rămas ca video 
pe contul de Facebook al Consiliului Jude -
țean al Elevilor din Sibiu, să ajungă la cât mai 
mulți tineri. Caracteristica unui vot respons-
abil și asumat trebuie să fie în buzunarul 
fiecăruia dintre noi în data de 27 septembrie.

Înainte cu o săptămână de începerea școlii, candidații la 
Primăria Sibiului au participat la o dezbatere  numită 
„Tratament pentru Educație” Despre acest subiect, dar și 
despre principalele probleme cu care se confruntă tinerii 
am aflat din interviul acordat de Șerban Suciu, 
președintele Consiliului Județean al Elevilor (începând cu 
20 decembrie 2020), organizatorul evenimentului. Șerban 
Suciu este elev în clasa a XII-a la Colegiul Național „Octa-
vian Goga” din Sibiu, are 17 ani, iar pentru acesta, bine 
colegilor lui primează și încearcă zi de zi să le facă auzită 
vocea. Vă redăm interviul realizat cu acesta.  
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ESTE FILM Festival 2020 – Sărbătorim 
5 ediții cu un festival în aer liber

Chitariștii din întreaga țară  
„iau cu asalt” Piața Habermann

ESTE FILM Festival ajunge la a 5-a ediție, într-un an plin 
de provocări, care însă vor face reîntâlnirea cu publicul cu 
atât mai specială. La împlinirea celor cinci ani de festival 
vorscoate filmul în aer liber, în perioada 16-20 septembrie, 
în trei locații pe care organizatorii le consideră intime și 
mai puțin convenționale. Juriul competiției este compus 
din Cătălin Olaru (critic de film), Monica Felea (distribuitor 
Bad Unicorn) și Sarra Tsorakidis (regizor câștigător al tro-
feului ESTE FILM în 2019).

Cea de-a șasea întâlnire a chitariștilor din România este 
programată în perioada 18- 20 septembrie, în Piața Haber-
mann. Adrian Despot, Mircea Vintilă, Emeric Imre și Alin 
Dincă de la Trooper sunt invitații speciali din acest la Sibiu 
Guitar Meeting. Ediția din acest an va fi una mai restrânsă 
ca număr de participanți, din motive de siguranță. În total 
doar 300 de chitariști vor urca pe scenă.

Fiind o ediție exclusiv în aer liber, numărul 
proiecțiilor s-a redus, dar publicul va avea în 
continuare parte de unele dintre cele mai 
apreciate și premiate filme europene ale an-
ului trecut, semnate de nume mari precum 
Ken Loach – În absența dumneavoastră- sau 
frații Dardenne – Tânărul Ahmed. Secțiunea 
Best of Europe aduce și o producție sub 
egida Caravana Les Films de Cannes @ 
Este Film, Portretul unei femei în flăcări, film 
ce a obținut premiul pentru cel mai bun sce-
nariu la Cannes în 2019. Tot aici vă dau în-
tâlnire la Zilele LUX Prize @ Este Film, prin 
3 filme, unul din ele fiind chiar câștigătorul 
LUX de anul acesta, Dumnezeu există și nu-
mele lui e Petrunija, un film despre o fată 
simplă dintr-un oraș mic de provincie ce se 
aruncă în râu și reușește să apuce crucea de 
Bobotează înaintea tuturor bărbaților. De 
asemenea, două filme maghiare, Cei care au 
rămas (r. Barnabás Tóth) și Fotografie (r. Pál 
Zolnay) vor rula în cadrul Zilelor Filmului 
Maghiar @ Este Film. 

„Anul acesta am ales pentru secțiunea Out-
side Europe un film în cheie comică, semnat 
de Elia Suleiman – Paradisul, probabil, 
câștigător al Mențiunii Speciale și al premiului 
FIPRESCI la Cannes 2019. Filmul ex plo -
rează noțiuni precum identitatea, na țio nali -
tatea și apartenența și în care cineastul-actor 
Elia Suleiman pune o întrebare fundamen -
tală: unde te poți simți „acasă”? În cadrul 
secțiunii Film Românesc aducem două filme 
cu nominalizări și premii internaționale: 
„Malmkrog“ (r. Cristi Puiu) și „Ivana cea 
groaznică“ (r. Ivana Mladenovic), dar și prima 
producție românească restaurată în format 
digital 4K - “Balanța” (r. Lucian Pintilie). Ne 
bucurăm că anul acesta vom reuși să orga -
nizăm secțiunea competițională, aflată la a 
doua ediție, în cadrul căreia 10 filme de scurt-
metraj românesc de ficțiune concurează pen-
tru trofeul ESTE FILM în valoare de 2000 
euro.”, transmit organizatorii evenimentului.  

Spațiile de proiecție outdoor sunt curtea 
interioară a Muzeului de Istorie (Casa Altem-

În cadrul Concertului Manifest vor fi invitați 
o parte dintre autorii pieselor, care vor cânta 
pe scenă în duet cu participanții adunați în 
Piața Habermann. Adrian Despot de la Vița 
de Vie ne onorează din nou cu prezența, fiind 
un apropiat al evenimentului, pe care îl 
numește „Revoluția chitariștilor de la Sibiu”. 
Alături de el, vor mai veni în fața noastră 
Mircea Vintilă, care face parte din prima 
generație de artiști folk din România, Alin 
„Coiotu” Dincă de la cunoscuta formație rock 
Trooper, Emeric Imre și o serie de artiști-pri-

eteni ai Festivalului, ce se alătură demersului 
în fiecare an. 

Pentru ediția 2020, Sibiu Guitar Meeting 
propune tema “Legacy” (o celebrare a 
moștenirii lăsată de mai marii artiști ai muzicii 
rock, români și internaționali), playlist-ul fiind 
adaptat temei și reunește o serie de 20 de 
cântece folk-rock etalon, care au format 
generații la rând. Piesele The Beatles, Pink 
Floyd, Guns n' Roses sau Queen, dar și 
Pasărea Colibri, Mircea Vintilă, Vița de Vie, 
Compact, Cargo, Antract sau Trooper vor 

Accesul la proiecții se va face cu 45 min înainte de începerea lor, pentru a putea aplica 
măsurile de siguranță și a respecta distanțarea socială. La intrarea in perimetrul proiecției, 
se va verifica temperatura fiecărui spectator. Persoanele care refuză verificarea temper-
aturii sau a căror temperatură depășește 37,3 grade Celsius nu vor avea acces în 
perimetrul evenimentului. Este obligatorie folosirea măștii pe tot parcursul evenimentului, 
precum și respectarea distanțării de minimum 1,5 metri între persoane.

răsuna în Piața Habermann. Fiecare piesă 
din playlist-ul evenimentului este însoțită de 
câte un tutorial video dedicat, în care Ilie 
„Manole” Vlad, chitarist al trupei Antract și 
mentor al programului, prezintă o lecție des -
chisă pentru ca învățarea să fie mai ușoară. 
Toate aceste tutoriale sunt publicate pe 
canalul de YouTube „Pune Mâna pe Chitară” 
și pot fi urmărite gratuit. De asemenea, 
chitariștilor le este pus la dispoziție un Kit de 
chitară, ce include tabulaturile cântecelor și 
alte informații relevante. 

Începând din acest an, toate noutățile și 
resursele necesare participanților pot fi 
găsite pe site-ul www.punemanapechitara.ro 
și pe aplicația mobilă „Pune Mâna pe 
Chitară”, care se poate descărca gratuit de 
pe Google Play sau App Store, accesând de 
pe telefon link-ul punemanapechitara.app. 
link/instaleaza. 

O serie de proiecte unice se vor desfășura 
și la această ediție, unele organizate în locații 
fizice, iar altele desfășurate în mediul online. 
Sibiu Acoustic Nights aduce publicului con-
sumator de muzică bună o serie de 3 con-
certe acustice desfășurate în aer liber, du -
minică, în Piața Habermann, care vor fi 
sus ținute de Mircea Vintilă, Emeric Imre și 
membrii formației Trooper. Un alt concert 
acustic va fi susținut de Adrian Despot și 
Cezar Popescu de la Vița de Vie, care au 
pregătit o selecție de piese cunoscute din 
cariera lor de aproape 25 de ani, pe care le 
vor interpreta la rece, la chitară și voce, vineri, 
18 septembrie, pe terasa Joyme, de la ora 
21. Biletele pentru toate concertele se pot 
achiziționa de pe platforma IaBilet.ro. 

Pentru al treilea an consecutiv, Cezar Po -
pescu și Cosmin Lupu vor reveni la Sibiu 
pentru a susține workshop-ul de creație și 
producție muzicală „Chitarist 2.0.”. Atelierul 
se desfășoară duminică, 20 septembrie și 

implică nu doar explicații teoretice, cât mai 
ales exerciții practice. Finalitatea master-
class-ului este o piesă la care toți participanții 
își vor aduce aportul muzical. Biletele la at-
elier sunt disponibile pe bit.ly/Masterclass-
Chitarist-SGM2020, iar înscrierile se fac 
ex clusiv în aplicația mobilă „Pune Mâna pe 
Chitară”. 

Proiectul Young Revolution este o conti -
nuare firească a activităților organizate sub 
același nume în cadrul ultimelor ediții ale fes-
tivalului. În timp ce anii trecuți trupele tinere 
din toată țara erau invitate la Sibiu, unde cân-
tau în prima seară de eveniment, anul acesta 
tinerii artiști vor fi promovați intens, prin di -
ferite canale de comunicare. Festivalul pre -
gătește CD-ul Young Revolution, o com pilație 
muzicală ce reunește piese originale ale unor 
trupe tinere din toată țara. Fiind un produs 
cultural unic, acesta va fi distribuit în diferite 
locații partenere din toată țara. În plus, for -
mațiile vor avea o zonă dedicată de promo -
vare pe site-ul www.punemanapechitara.ro, 
unde își vor prezenta membrii și cântecele 
compuse. 

Guitar After Life Expo este finalitatea unui 
proiect de colectare a chitarelor vechi și de 
recondiționare a acestora. O parte dintre in-
strumente vor ajunge la elevii Liceului de Artă 
din Sibiu, care le vor picta în timpul Sibiu Gui-
tar Meeting pe baza sunetelor ascultate, 
transformându-le în lucrări de artă. Restul in-
strumentelor vor fi recondiționate în cadrul 
proiectului Guitar Art Craft, astfel fiind trans-
formate în noi obiecte decorative, pe princi -
piul do-it-yourself: veioze, cuiere, noptiere, 
rafturi etc. În final, toate creațiile vor fi expuse 
în Piața Habermann pe tot parcursul festival-
ului, când pot admirate de către public. Sibiu 
Guitar Meeting  este un eveniment co-fi nan -
țat de Primăria Municipiului Sibiu și AFCN.

berger), Esplanada Filarmonicii de Stat Sibiu 
(Sala Thalia) și Terasa cu Flori (incinta Cen-
trului Cultural Ion Besoiu). Programul com-
plet este publicat pe site-ul festivalului www. 
estefilm.ro și pe pagina Facebook.com/Este-

Film. Biletele se găsesc online pe Event-
book. Ele se pot procura și în spațiile de 
proiecție, în limita locurilor disponibile. Un 
bilet (valabil pentru o singură pro iecţie) costă 
12 lei.
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420 de paturi noi, inclusiv paturi acționate 
electric au intrat în dotarea SCJU Sibiu

Secțiile care au beneficiat de aceste paturi 
sunt Clinicile Medicală 1 și 2, Gastroenterolo-
gie, Nefrologie, ORL, Chirurgie 1 și 2, Diabet, 
Endocrinologie, Obstetrică Ginecologie 1 și 
2, Cardiologie, Hematologie, Urologie, Orto-
pedie. Ultima achiziție de paturi pentru ma-
joritatea acestor secții s-a realizat în urmă cu 
peste 10 ani. Valoarea totală a achiziției este 
peste 1,2 milioane lei, bani proveniți din ve -
niturile proprii ale spitalului 

„Îmbunătățirea condițiilor de cazare ale pa -
cienților Spitalului Clinic Județean de Ur gen -
ță Sibiu este un obiectiv din planul meu de 
management și voi face tot posibilul să-l în-
deplinesc.”, transmite Liliana Coldea prin in-
termediul contului ei de Facebook.

Intervenție chirurgicală de tip liga-
ment încrucișat anterior, realizată 
de medicii Spitalului Militar

Recent, echipa formată din Maior dr. Stoian 
Elena și Dr. Albu Daniel, medici ai Spitalului 
Militar de Urgență “Dr. Alexandru Augustin” 
Sibiu, Bloc operator, au efectuat intervenția 
chirurgicală de tip Artroscopie – Ligamento-
plastie LIA (Ligament încrucișat anterior) la 
un pacient sportiv în vârstă de 19 ani. 

Intervenție chirurgicală de tip ligament 
încrucișat anterior, realizată de medicii Spi-
talului Militar„Apreciem echipele implicate în 

intervenție alături de aceștia: medici ATI, asis-
tente bloc operator, asistente ATI.  

O pe rația a decurs în condiții optime, fără 
incidente, iar evoluția pacientului este favo -
rabilă, acesta începând perioada de reabil-
itare funcțională din prima zi post-operator. 
Mul țumim domnului Dr. Albu Daniel pentru 
sprijinul acordat!”, transmit reprezentanții Spi -
ta lului Militar de Urgență “Dr. Alexandru Au-
gustin” Sibiu.

Medicul Liliana Coldea 
este din 8 mai 2020 noul 
manager al Spitalului Clinic 
Județean de Urgență Sibiu. 
Aceasta a fost singurul can-
didat înscris în concursul 
pentru funcția de manager 
al spitalului și a fost admisă 
cu nota 9,82. În cele patru 
luni de mandat a realizat 
mai multe proiecte, iar cel 
mai recent este achizițio -
narea a 420 de paturi noi, 
inclusiv paturi acționate 
electric au intrat în dotarea 
spitalului.
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Baschetbaliștii sibieni se antrenează în 
formație completă și vor continua pregătirile 
în vederea noului sezon, în sistem centralizat

Cinci fotbaliste de la Athletic Șura Mare sunt 
legitimate la Clubul A.F.C. Hermannstadt

Dezvoltarea fotbalului feminin este unul 
dintre obiectivele strategice ale Federației 
Române de Fotbal. Astfel, începând cu se-
zonul competițional 2020-2021 a intrat în 
vigoare obligativitatea cluburilor de fotbal 
masculin din Liga 1 de a-și înscrie o echipă 
de fotbal feminin în Campionatul Național 
U15. A.F.C. Sibiul se poate mândri cu cele 25 
jucătoare legitimate la Clubul A.F.C. Her-
mannstadt.  

Maria Băilă (născută în 2008), Cătălina 
Bratu, Ana Duță, Camelia Floca și Medeea 
Nistor (toate fiind născute în anul 2006) sunt 
reprezentantele comunei Șura Mare în cadrul 
lotului de junioare U15 ale Clubului A.F.C. Her-
mannstadt. Pe lângă fetele de la Athletic Șura 
Mare, sub comanda antrenorului Andrei Feur-
deanu, mai sunt o fată venită de la Zenit Sibiu, 
una de la SCF Ion Gheorghe, câteva de la 
Măgura Cisnădie, precum și câteva fete pro -
venite de la Interstar Sibiu. Unele fete au venit 
pentru prima dată la fotbal, iar în urma ac țiu -
nilor de selecție efectuate au impresionat. 

Jucătoarele comunității Șura Mare au fost 
„înregimentate“ în anul 2017 și legitimate în 
anul 2018, iar din lotul Clubului A.F.C. Her-
mannstadt fac parte de la finele lunii august. 
Athletic Șura Mare a strâns în palmares pre-
mii de la toate turneele la care au participat: 
Cluj, Hunedoara, Tg. Mureș, Mediaș, Sibiu, 
atât pe echipă cât și individuale.  

„Cel mai îmbucurător este că reușim să 
aducem pe terenul de fotbal foarte mulți 
copiii. Satisfacția noastră este momentul în 

care părintele ne spune: da, de când copilul 
meu face fotbal are altă atitudine, are altă  
abordare asupra faptelor sau a lucrurilor, sa -
tisfacție mai mare nu poate exista.”, a măr -
turisit Dorin Ursu, unul dintre antrenorii 
e chi pei Athletic Șura Mare. 

FC Hermannstadt are un parteneriat cu 
ASFC Interstar Sibiu, club care îi reprezintă 
la nivel de copii și juniori în toate competițiile. 
Cei de la Interstar cunoșteau foarte bine fap-
tul că la echipa din Șura Mare sunt câteva 
fete care evoluează de ceva vreme în cam-
pionatele rezervate băieților. Astfel, au luat 
legătura cu Dorin Ursu, cel ce se ocupa de 
„frâiele” echipei Athletic Sura Mare. La fel ca 
și celelalte echipe de juniori si jucătoarele se 
alinează regulilor impuse de autoritățile na -
ționale și locale. 

„Ne bucurăm că în termen așa de scurt am 
reușit să formăm un grup în adevăratul sens 
al cuvântului. Fetele se inteleg foarte bine si 
sunt foarte receptive. Ne bazăm pe expe -
riența acumulată de unele dintre ele, cum ar 
fi și lotul provenit de la Șura Mare. Sunt 
jucătoare care au participat în trecut în cam-
pionatul băieților și se vede acest aspect. 
Mulțumesc domnului Ursu Dorin precum și 
întregii comunități din Șura Mare pentru de-
schiderea avută pentru acest proiect și de 
asemenea mulțumesc colegilor de la Inter-
star, Daniel Murasan și Caius Bara pentru 
sprijinul acordat. Tuturor fetelor și lui Andrei 
le urăm cu toții spor la muncă si cât mai 
multe realizări.”, a spus Dănuț Perja, team 
manager A.F.C. Hermannstadt.

După ce sportivii americani și-au încheiat perioada de 
izolare, iar testele RT PCR Covid-19 ale tuturor mem-
brilor echipei au ieșit negative, stafful tehnic a decis să 
efectueze un cantonament centralizat la Cheile Grădiștei, 
între 10 și 22 septembrie. Apoi, BC CSU Sibiu se va de-
plasa în Bulgaria, pentru 5 zile, timp în care are progra-
mate mai multe meciuri de verificare.

„În primul rând, este extrem de greu pentru 
tot staff-ul nostru să facă un program bun de 
antrenamente, având în vedere că nu știm 
încă data primului meci oficial. Sperăm ca 
Federația Română de Baschet să decidă cât 
mai curând acest aspect, pentru ca și noi să 
să ne putem pregăti mai bine presezonul. 
Vom petrece 12 zile în Cheile Grădiștei, după 
care vom avea câteva meciuri amicale, din 
păcate nu în România, și sper că, la sfârșitul 
acestei perioade, vom fi pregătiți pentru orice 
ar decide Federația noastră. Sperăm să știm 
până atunci tot ce trebuie să știm despre 
cam pionat sau despre Cupa României și 
sunt convins că jucătorii de abia așteaptă să 
înceapă, după atâtea luni fără baschet. Își 
doresc să joace meciuri cu miză, cu arbitri, 
cu motivație și multă energie și, sperăm că 
la un momentdat, și cu publicul alături de 
noi”, a spus Dan Fleșeriu, antrenorul princi-
pal al BC CSU Sibiu. 

După ce se vor antrena, timp de 12 zile la 
Cheile Grădiștei, BC CSU Sibiu va pleca 
spre Bulgaria, pentru următoarele 5 zile. Si-
bienii vor reveni acasă în 27 septembrie, ur-
mând să continue pregătirile atât în aer liber, 
cât și în sala Transilvania. 

„Perioada în care a trebuit să stăm în casă 
a fost una neplăcuta pentru toată lumea nu 
doar pentru noi sportivii. A fost o experiență 
foarte nefericită să nu putem termina sezonul 
trecut și să nu facem ceea ce ne place. Nu 
cred căa este atât de grea revenirea pe tere, 
totuși intrarea în ritm va lua puțin mai mult 

timp, dar cred căa toți vom trece cu brio 
peste această pregătire. Primul antrenament 
cu echipa a fost unul plin de voie bună și 
dorință, unde fiecare jucător era fericit că 
poate să joace baschet și să dea tot ce are 
mai bun pe teren. Privind așteptările îmi do -
resc mult să fim iar o echipă care se bate la 
titlu și care o să facă în fiecare moment totul 
ca să își îndeplinească obiectivele. Abia 
aștept să jucăm iar cu fanii în sala deoarece 
baschetul este de 5 ori mai frumos cu ei a lă -
turi de noi.”, spune Lucas Tohătan. 

Din echipa BC CSU Sibiu fac parte Christo-
pher Cooper, Isaiah Philmore, Marquis Addison, 
Christian Lutete, Jayce Johnson, KJ Jackson, 
Rolland Torok, Lucas Tohătan, Aurelian Ga vri -
loaia, Robert David Stan, Anton Rotaru. 

„Avem mare nevoie, în această perioadă, 
de meciuri de verificare și, având în vedere 
măsurile impuse de autorități, ne vedem în 
imposibilitatea de a disputa, momentan, 
vreun meci de verificare în țară. În acest con-
text, împreună cu staff-ul tehnic, am decis să 
mergem în Bulgaria, acolo unde avem sta-
bilite 3 partide, între 23 și 26 septembrie. Vom 
juca primul meci în 23 septembrie la Plovdiv, 
cu echipa din localitate antrenată tocmai de 
fostul nostru jucător Aleksandar Gruev. În 25 
septembrie vom juca în compania celor de la 
Lukoil Levski Sofia iar în 26  avem programat, 
tot la Sofia, o partidă de verificare cu cei de 
la SCM U Craiova ”, a spus Horațiu Floca, 
președintele BC CSU Sibiu.
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